

REFERAT AF BESTYRELSESMØDE ONSDAG DEN 6. APRIL 2022

H/F BRANDHØJ

Til stede: Tasha Hoppe, formand
Jytte Jensen, kasserer
Anna Bjarnarson
Allan Dahl
Sofia Fromberg
Villy Nielsen
Lee Robinson, suppleant
Sune Carlsen

Afbud: Louise Bjarnarson, suppleant

Dagsorden

Punkt	Detaljer
Valg af ordstyrer og referent	Anna ordstyrer, Sune referent.
Godkendelse af referat	Til beslutning: Bestyrelsen besluttede, at referatet er godkendt med følgende rettelser: • Det skal fremgå, at Carsten forlod bestyrelsen på grund af uenighed om tømmerdimensionerne på affaldsgårdene. • Punkt om generalforsamling forkortes, så det bare fremgår, at bestyrelsen fordelte praktiske opgaver.
Godkendelse af dagsorden	Til beslutning.
Bestyrelsens konstituering	Bestyrelsen konstituerede sig med Anna som næstformand. Bestyrelsen valgte Sune som sekretær. Sekretæren står for at skrive udkast til bestyrelsesmødernes dagsordner. Teknisk udvalg er fortsat Allan og Sune. Udvalget står for praktiske opgaver i foreningens drift og for affaldsgårdene og lignende. Fællesarbejdsudvalg er Tasha, Anna og Sune. Udvalget står for at arrangere fællesarbejdsdagene og fordele fast fællesarbejde.
Formanden: Sager til orientering	Høje Taastrup Kommune har ikke hentet affald. Tasha er i kontakt og rykker for afhentning. Glascontaineren i syd skal flyttes, så der er plads til den nye affaldsgård.

	Banken skal have en liste over navne og emailadresser på alle bestyrelsens medlemmer for at tjekke, om medlemmerne er engageret i hvidvask. Jytte sørger for at give banken besked.
Kassereren: Sager til orientering	Intet til orientering.
Nye affaldsgårde	Der er gravet huller i nord og midt til stolpehuller og støbt stolpefødde. Arbejdet med affaldsgårdene fortsætter, når vejret er til det. I telefonkabel i midt er klippet over i forbindelse med etablering af ny affaldsgård. TDC er kontaktet med henblik på at få kablet ordnet. Reparatur kommer senest mandag.
Spejderlejr 2022 i Hedeland	Anna og Sune tager til informationsmøde den 27. april kl. 19-20.30. Det er vigtigt at spejderlejren sikrer, at foreningen ikke oplever gennemkørsel eller parkering.
Genopretning af vejen og parkeringsplads midt	Tasha og Sune har været til møde med NCC om genopretning af vejen. Det forventes at ske i ugen efter påske. NCC kommer også med tilbud på genopretning af parkeringsplads midt. Tasha og Sune har bedt om tilbud på en nødtørftig genopretning. I forbindelse med et kommende regnvandsprojekt i foreningen kan der findes en mere permanent løsning. Bestyrelsen bemyndiger Tasha, Jytte og Sune til at træffe beslutning om, hvorvidt foreningen skal takke ja til tilbuddet om at genoprette parkeringsplads midt.
Kloakering	Høje Taastrup Kommune har fået referat fra ekstraordinær generalforsamling i 2010 – det år, hvor generalforsamlingen besluttede at etablere kloakering af foreningen. Kommunen gav dengang en dispensation fra kravet om øjeblikket etablering af kloak. I stedet skal der kloakeres, når en have sælges. Kommunen spørger, om foreningen har håndhævet krav om, at nye haveejere skal kloakere grunden. Der er bekymring for nedsivning af spildevand til Hedeland og rotteudbredelse. Bestyrelsen orienterer kommunen om, at kravet om kloakering ikke er blevet håndhævet. Det vil det blive fremadrettet. Ved salg vil køber blive orienteret om, at kloak skal være etableret senest 3 måneder efter salget. Kommunen har orienteret om, at der vil blive stillet krav om, at alle haver, hvor overnatning er tilladt, skal være kloakeret senest 2024.

	Kommunens krav om kloakering senest i 2024 kan få alvorlige konsekvenser for de af foreningens medlemmer, som måske ikke har råd til at etablere kloak. Sofia beder kommunen præcisere sit krav: Hvad er hjemlen til at stille kravet? Hvornår i 2024 vil det blive håndhævet? Hvorfor stille et krav om kloakering, hvis havehuset ikke er indrettet med toilet, vask med mere. Hvem vil kommunen stille kravet til? Hvem kan blive undtaget? Når kommunen har præciseret, vil bestyrelsen orientere medlemmerne. Lee deltager fremadrettet i arbejdet med kloakering sammen med Sofia.
Aftensmad kl. 18.30-19	
Brandforsikring	Anna fortsætter med at sikre, at alle medlemmer har en brandforsikring.
Handicapparkering	En havelejer har fået bevilget et handicapskilt til bilen og spørger, om der kan reserveres en parkeringsplads til ham. Lee tager fat i den pågældende havelejer og Kolonihaveforbundet for at finde ud af, hvilke regler der gælder.
Nyt password	Lee sørger for at ændre password på bestyrelsens email.
Fælleskursus i økonomi	Sune spørger Kolonihaveforbundet, om de vil kun afholde et minikursus for bestyrelsen om grundlæggende forhold omkring økonomi – herunder budgetlægning. Når der er en pris på et kursus, foreligger Sune sagen igen for bestyrelsen. Kurset kan afholdes i efteråret.
Årshjul	Bestyrelsen aftalte sæsonens kommende bestyrelsesmøder: • Mandag den 2. maj • Tirsdag den 7. juni • Onsdag den 6. juli • Torsdag den 4. august • Mandag den 5. september • Tirsdag den 4. oktober • Onsdag den 2. november • Torsdag den 8. december • Mandag den 9. januar • Tirsdag den 7. februar

	Bestyrelsen aftalte fordeling af fællesarbejdsdage: • 21. maj: Tasha, Anna og Jytte. • 26. juni: Allan, Sune og Villy. • 20. august: Sune, Villy, Anna. • 11. september: Anna, Sofia og Jytte. Bestyrelsen aftalte fordeling af søndagsåbent hver første søndag i måneden kl. 10-11: • 1. maj: Tasha. • 12. juni: Tasha og Allan. • 3. juli: Jytte og Anna. • 7. august: Tasha. • 4. september: Jytte og Sofia. Bestyrelsen aftalte to stivandringer: • 28. maj: Stivandring fra 11-12.30. Tasha, Allan og Anna. • 7. august: Hækvandring fra 11-12.30. Tasha, Allan og Anna.
Projekter	Jytte undersøger det økonomiske råderum til næste bestyrelsesmøde: Hvad har vi af penge til f.eks. fældning af træer eller istandsætte foreningshuset.
Aftensmad til bestyrelsesmøderne	Bestyrelsen besluttede, at vi frem over starter bestyrelsesmøderne med aftensmad.
Repræsentant i kredsbestyrelsen	Efter at Carsten er trådt ud af bestyrelsen, har foreningen ikke længere en repræsentant til kredsmøderne i Kolonihaveforbundet. Der er ikke nogen i bestyrelsen, som ønsker at træde ind i det arbejde for øjeblikket. Tasha beder kredsbestyrelsen om at sende dagsordener og referater, så bestyrelsen er orienteret. Bestyrelsen vil overveje på et senere tidspunkt, om foreningen vil sende en repræsentant.
Bestyrelsens arbejde	Til drøftelse: Hvordan sikrer vi, at bestyrelsen ikke brænder ud? • Er der emner som f.eks. parkering og bom, som vi skal undlade at drøfte, fordi der ikke er opbakning på generalforsamlingen til ændringer? • Hvordan træffer vi beslutninger? Skal vi være bedre til at træffe flertalsbeslutninger, så vi undgår lange diskussioner med gentagelser? • Skal prioritere bedre, så vi ikke får sat for mange ting i gang?

	• Skal vi være bedre til at fordele opgaver, så den samlede bestyrelse har færre ting at tage stilling til, og opgaverne fordeles lige på alle? • Skal vi være bedre til at overholde den tid, der er afsat i dagsordenen til de enkelte punkter? Punktet blev udsat til næste bestyrelsesmøde.
Eventuelt	Intet til punktet.